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§ 30 Dnr KFKS 2018/3 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Anmälningar KSAU 2018-03-20 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Inbjudningar 
 

Demokrati & Mångfald 23 maj 2018  Integrationsforum 
Internationell konferens – Förbättra 
demokratin genom dialog 17-18 maj 2018 

SKL 

Rapporter 
 

Månadsrapport januari 2018, arbets- och 
företagsnämnden, tjänsteskrivelse och 
protokollsutdrag 

Frida Plym Forshell, tf 
arbetsmarknadsdirektör 

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 17:66  
Cirkulär 18:04  
Cirkulär 18:05  
Cirkulär 18:06  
Cirkulär 18:08  

Övrigt 
 

Styrelseprotokoll 2018-03-06 Nacka vatten 
och avfall AB 

Johanna Magnusson, utvecklingsledare 

Protokoll BRÅ 2018-02-20 och 
tjänsteskrivelse 

Mats Bohman, administrativ direktör 

Nacka kommuns utträde ur 
Mälardalsrådet, bekräftelse 

Sidrah Schaider, kommunjurist 

Förhandsbesked om Vårljus årsstämma 
den 3 maj 2018 

 

Förbundsmöte Tyresåns 
vattenvårdsförbund, kallelse 3 april 2018 

 

Södertörns brandförsvarsförbund, 
sammanträdesprotokoll 2018-02-09 

 

- - - - - 
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§ 31 Dnr KFKS 2018/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2018-03-20 

Ärende Beslutsfattare Datum 
Beslutsattestanter sociala 
omsorgsprocessen 

Lena Dahlstedt, stadsdirektör 2018-01-29 

Beslutsattestanter sociala 
omsorgsprocessen 

Lena Dahlstedt, stadsdirektör 2018-03-06 

Yttrande, miljöbalkstillsyn 
enligt varuförordningen 2017 

Tore Liljeqvist, miljöchef 2018-02-07 

Fullmakt för kommunjurist 
inom upphandlingsärenden 

Lena Dahlstedt, stadsdirektör 2018-02-13 

Överklagan 
verksamhetsområde dagvatten 
Hästhagen 

Mats Gerdau, kommunstyrelsens 
ordförande 

2018-02-22 

Beslut om certifikatupplåning 
2018-03-08—2018-06-07 

Maria Andersson, finanschef 2018-03-06 

Beslut om obligationslån 
genom MTN-program  
2018-03-13 - 2023-03-13 
 

Eva Olin, ekonomidirektör 2018-03-06 

Delegationsbeslut om 
förtroendevalds närvaro 
Regionala miljödagen 2018 

Mats Gerdau, kommunstyrelsens 
ordförande 

2018-03-14 

Förslag om fortsatt 
förordnande vigselförrättare 

Helena Meier, stadsjurist 2018-02-06 

 
- - - - - 
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§ 32 Dnr KFKS 2017/239 

Årsredovisningar 2017 för de kommunala aktiebolagen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar årsredovisningarna avseende år 2017 för Nacka Stadshus AB, 
Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB, Nacka vatten och avfall AB och Nysätra 
Fastighets AB. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att överlämna årsredovisningarna avseende 2017 till 
årsstämmorna för Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB, 
Nacka vatten och avfall AB och Nysätra Fastighets AB med instruktion att godkänna 
respektive årsbokslut men utan ytterligare instruktioner till kommunens ombud. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna avseende 
2017 för Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB, Nacka 
vatten och avfall AB och Nysätra Fastighets AB till protokollet. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att verksamheten i Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB, 
Nacka Energi Försäljnings AB, Nacka vatten och avfall AB och Nysätra Fastighets AB 
uppfyller ändamålen som kommunfullmäktige fastställt och följer de kommunala 
befogenheterna enligt kommunallagen. 
 

Ärende 
Nacka kommun äger 100% av aktiebolaget ”Nacka stadshus AB”. Nacka stadshus AB äger 
och förvaltar 100% av aktierna i Nacka Energi AB, Nacka vatten och avfall AB och 
Nysätra Fastighets AB. Nacka Energi AB har i sin tur ett helägt dotterbolag, Nacka Energi 
Försäljnings AB. Tillsammans bildar bolagen ”stadshuskoncernen” med Nacka stadshus 
AB som moderbolag. Rörelseresultatet för 2017 för stadshuskoncernen uppgår till knappt 
57,1 miljoner kronor (71 miljoner kronor 2016). 
 
Kommunstyrelsen ska årligen bedöma verksamheten i kommunala aktiebolag i förhållande 
till de ändamål fullmäktige har fastställt och verksamheten i förhållande till de kommunala 
befogenheterna.  
 
Stadsledningskontoret har gått igenom de verksamheter som bedrivits i kommunens 
helägda aktiebolag. Bedömningen är att verksamheten som bedrivs i Nacka Stadshus AB, 
Nacka Energi AB och dess dotterbolag Nacka Energi Försäljnings AB, Nacka vatten och 
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avfall AB och Nysätra Fastighets AB uppfyller kommunfullmäktiges fastställda mål och att 
bolagen verkar inom de i kommunallagen fastställda befogenheterna. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 februari 2018 
Årsredovisning 2017 Nacka stadshus AB 
Årsredovisning 2017 Nacka Energi AB 
Årsredovisning 2017 Nacka Energi Försäljnings AB 
Årsredovisning 2017 Nacka vatten och avfall AB 
Årsredovisning 2017 Nysätra Fastighets AB 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 33 Dnr KFKS 2017/457 

Årsbokslut 2017 för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott uppdrar åt stadsdirektören att till kommunstyrelsens 
sammanträde den 9 april 2018 komplettera bokslutet med en redovisning av antalet 
anställda per enhet i Stadshuset. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen fastställer det kompletterade årsbokslut 2017 för kommunstyrelsen. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen har ansvar för samordning och uppsikt över kommunens verksamhet. 
Kommunstyrelsen leder, styr och samordnar planeringen och uppföljningen av 
kommunens ekonomi och verksamhet samt ansvarar för exploatering, näringslivsfrågor, 
arbetsgivarfrågor, produktion av välfärdstjänster och fastighetsfrågor. 
 
Det ekonomiska resultat som samlas under rubriken ”Kommunstyrelsen”, omfattar 
förutom kommunstyrelsen även kommunfullmäktige, stadsledningskontoret, stödenheter, 
myndighets- och huvudmannaenheter, den kommunala produktionen av välfärdstjänster 
samt brandförsvaret. Totalt blev det ett ekonomiskt utfall som avviker från budget med 
100 miljoner kronor.  
 
Kommunstyrelsens måluppfyllelse är överlag god. Tjänster som finansieras av kommunen 
har överlag god kvalitet och medborgarna upplever en hög grad av valfrihet. Minst nöjda är 
Nackaborna med möjligheterna till insyn och inflytande över kommunala beslut och 
verksamheter.  
 
Nacka kommun är en attraktiv arbetsgivare med kompetenta, stolta och motiverade 
medarbetare.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 mars 2018 
Årsbokslut Välfärd skola 
Årsbokslut Välfärd samhällsservice 
Årsbokslut Lokalenheten och Enheten för fastighetsutveckling 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), bifall till 
stadeldningskontorets förslag men att kommunstyrelsens arbetsutskott uppdrar åt 
stadsdirektören att till kommunstyrelsens sammanträde den 9 april 2018 komplettera 
bokslutet med en redovisning av antalet anställda per enhet i Stadshuset. 
  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 34 Dnr KFKS 2017/351 

Årsredovisning för Nacka kommun 2017 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns 
årsredovisning för 2017. 
 

Ärende 
Nacka kommun redovisar ett ekonomiskt resultat på 697 miljoner kronor för år 2017. 
Resultatet överstiger budget med 531 miljoner kronor. Försäljning av mark, skatteintäkter 
och överskott i de flesta nämnder ligger bakom det ekonomiska resultatet.  
 
Låneskulden minskade under året från 300 miljoner kronor till historiskt låga 250 miljoner 
kronor och kommunens nettoinvesteringar uppgick till 1,1 miljarder kronor, vilket är den 
högsta nivån någonsin. De största investeringarna gjordes inom fastighetsområdet, 
exempelvis uppbyggnad av skolor och förskolor och anskaffning av sociala bostäder. 
Soliditeten har stärkts under året och uppgår till 44,5 procent.  
 
Under våren 2017 nåddes en viktig milstolpe då befolkningen passerade 100 000 personer. 
Det gör Nacka till landets 16:e största kommun. För verksamheten bedöms 
måluppfyllelsen vara god. Många verksamheter i Nacka är bland landets bästa. Även 
måluppfyllelsen ser ut att bli god när det gäller kommunens finansiella resultatindikatorer. 
Bedömningen är att verksamheten i huvudsak bedrivits med god ekonomisk hushållning.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 mars 2018 
Nacka kommuns årsredovisning 2017 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp. 
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”Sverige har under mandatperioden gått från massarbetslöshet bland unga som ledde till att 
Sverige fick krisstöd från EU under den borgerliga regeringen till att ha den lägsta 
ungdomsarbetslösheten på 14 år. Det ökar skatteintäkterna och är glädjande. I 
tjänsteskrivelsen står att läsa att överskottet beror på en ökning av skatteintäkterna, samt 
reavinster från försäljningar. 
 
Den som säljer sitt hus och står med packlådorna på gatan har mycket pengar på fickan. 
När dessa pengar dessutom vaskas till skattesänkning för de som tjänar mest istället för 
satsningar på skolan, trygg fritid och livskvalitet för våra äldre riskerar glädjen att bli 
kortvarig. Den situationen är Nacka i nu. Moderaterna har sålt skolor, äldreboenden och 
idrottsanläggningar. En skola ska hyras tillbaka under 20 år för kostanden av allt som såldes 
i en av köparna. 
 
Det överskott som redovisas från nämnderna anges i tjänsteskrivelsen återfinnas hos 
utbildningsnämnden, äldrenämnden, socialnämnden och natur- och trafiknämnden. 
Överskottet beror främst på färre barn och elever inom förskola, pedagogisk omsorg och 
grundskola, minskade kostnader inom hemtjänsten samt senareläggningar av 
infrastrukturprojekt. Nacka växer och det är oroande infrastrukturprojekt senareläggs, då 
de utgör en viktig del i att kunna skapa an kommun med livskvalitet.” 
 
- - - - - 
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§ 35 Dnr KFKS 2017/457 

Fastställande av driftsbudget och ingående kapital 
”Överföringsärendet” 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen fastställer driftsbudget för 2018 till minus 4,8413 miljarder kronor i 
enlighet med tabell 1 i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse.   
 
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2018 för intäktsfinansierade 
verksamheten ”Välfärd samhällsservice” till minus 26,8 miljoner kronor i enlighet med 
tabell 2 i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2018 för intäktsfinansierade 
verksamheten ”Välfärd skola” till minus 9,5 miljoner kronor i enlighet med tabell 3 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 

Ärende 
Överföring av över- och underskott mellan åren är en central del av styrningen i Nacka. 
Verksamheter som har en negativ avvikelse mellan utfall och budget ska normalt sett 
återhämta underskottet under en tre-fem års period.  
 
Förslaget innebär att driftbudgeten för verksamhetens intäkter och kostnader 
(”verksamhetens nettokostnader”) är oförändrad jämfört med kommunfullmäktiges beslut i 
mål och budgetärendet den 13 november 2017, §307. Förslaget innebär också att det 
ingående kapitalet för år 2018 fastställs till minus 26,8 miljoner kronor för Välfärd 
samhällsservice och minus 9,6 miljoner kronor för Välfärd skola. Att det ingående kapitalet 
fastställs till ett minusbelopp betyder att verksamheterna har ekonomiska underskott som 
behöver arbetas bort under en tre-fem årsperiod.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 februari 2018 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet har länge varit emot modellen med att överföra överskott, och främst 
underskott till nämnderna och verksamheternas budgetar. I år, liksom de senaste åren, har 
inget underskott förts över till finansieringsnämnderna kommande år men vi motsätter oss 
ändå principen. En nämnd som går med underskott av den karaktären att det kan räknas av 
på innevarande års budget har troligen svåra problem med att få budget och verksamhet att 
gå ihop. Att då ytterligare försvåra detta genom att skära i budgeten är mycket 
problematiskt.  
 
För verksamheter så läggs underskott till ’utgående kapital’ som, om det är negativt, ska 
återställas på några år. Det är inte mycket bättre än överföring av underskott till 
nämnderna.  
 
Att hävda att det är viktigt att inpränta budgetansvaret låter rätt men konsekvenserna för 
personal, verksamhetens kvalitet och därmed brukarna är allvarliga. Det är helt enkelt inte 
acceptabelt att riskera det. Om vi ser på några skolor så har t ex Fisksätra skola över 18 
Mkr i ’skuld’ och Stavsborgsskolan nästan 15 Mkr. Hur ska dessa skolor kunna betala av 
detta på fem år? Självklart kommer skolor som har problem med ekonomin inte att må 
bättre om de tvingas återställa stora underskott, något som kommer att drabba eleverna. 
Och om man inte håller på principen så är den ju meningslös. Stycket om ’konsekvenser 
för barn’ borde ju säga något om denna allvarliga konsekvens men säger istället något så 
meningslöst som ”De helägda kommunala aktiebolagen redovisar ekonomiska överskott 
för 2017. Överskotten kan exempelvis användas för kommande års investeringar i 
ledningar för vatten och el, som gynnar alla medborgare.”, en i sammanhanget fullständigt 
ofattbar ignorans.”  
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas    
arbetsutskottsgrupp. 
 
”Den socialdemokratiska budgeten som tyvärr inte antogs av fullmäktige skulle innebära en 
stor satsning på skolan. 
Socialdemokraterna gör en lång rad satsningar på barn och unga. Socialdemokraterna vill få 
fler lärare och fler yrkeskategorier i skolorna. Mer riktade resurser för att alla skolor ska få 
likvärdig kvalitet. Fler timmar på förskola och fritidshem ger bättre förutsättningar för 
barnen och högre livskvalitet för familjerna. Alla barn ska ha rätt att gå i förskola 30 timmar 
per vecka. Det ger bättre förutsättningar att utvecklas och få vara med sina kompisar. Det 
är bättre än Alliansens skattesänkning för de som tjänar mest som minskar utrymmet för 
satsningarna på skolan och i trygghet.” 
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Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”I andra kommuner är det inte alls ovanligt att kommunens egna skolor och förskolor får 
full kostnadstäckning för sina hyreskostnader. Detta är ett accepterat undantag från det i 
övrigt gällande kravet på likabehandling av kommunala och friskolor. Kommunen har ett 
stort ansvar i att tillhandahålla ändamålsenliga lokaler för skolverksamhet och i detta 
uppdrag borde även ingå att se till så lokalkostnaden inte påverkar kvalitén på utbildningen 
negativt. 
Miljöpartiet anser att hyresersättningen inte ska ingå i skolpengen utan ska ersättas i ett 
system vid sidan om denna. Det är viktigt att alla skolor genom skolpengen får lika mycket 
pengar per elev till den pedagogiska verksamheten. Underskott uppkomna p.g.a. dagens 
bristfälliga ekonomistyrning är väldigt svåra att hantera på ett tillfredsställande sätt. 
När det gäller i Välfärd samhällsservice tillförde vi i Miljöpartiet tillräckligt med pengar i 
vårt budgetförslag för att täcka upp det ackumulerade underskottet och slippa börja på 
minus. Kommunens verksamheter har under de senaste åren inte fått ersättning för 
avtalsenliga löneökningar, istället har det krävts effektiviseringar och omprioriteringar. Man 
hänvisar ofta till besparingar genom digitalisering men det känns inte riktigt som att man 
har någon riktig koll på vilken effekt digitaliseringen ger. Självklart går det alltid att 
effektivisera mera men, förr eller senare riskerar alltför långt drivna besparingar leda till 
sämre kvalitet. 
När Nacka växer är det extra viktigt att både behålla och klarar av att attrahera ny personal. 
Därför hade vi föredragit att stanna upp, lyssna inåt den egna organisationen och analysera 
hur alla effektiviseringar har fungerat och gå vidare utifrån det. Istället för att sänka skatten 
valde vi i vårt budgetförslag bl.a. att ta bort generella besparingar inom välfärden och skjuta 
till pengar för kostnadsökningar inom förskolan och socialtjänsten.” 
 
- - - - - 
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§ 36 Dnr KFKS 2017/19 

Kommunfullmäktiges särskilda uppdrag till 
kommunstyrelsen 2018 
Avstämning mars 2018 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Kommunfullmäktige gav i beslutet om mål och budget 2018-2020 kommunstyrelsen åtta 
särskilda uppdrag. I detta ärende redovisas hur arbetet pågår med vardera uppdrag. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 mars 2018 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Maria Raner (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottgrupp. 
 
”Ett av uppdragen rör trygghetsfrågorna. Vi anser att tryggheten för våra barn och unga är 
något vi i kommunen behöver lägga extra resurser på. Nacka ska vara en kommun där vi 
känner oss trygga, inte minst i utemiljön samt kring och i skolan. Därför satsar 
socialdemokraterna tre gånger mer än den moderatledda Alliansen på ökad trygghet i vår 
skuggbudget. Det handlar bl.a. om akuta åtgärder som ordningsvakter som kan röra sig i 
otrygga områden i kommunen, förbättrad kameraövervakning och bättre belysning och 
uppsikt. Det innefattar också mer resurser till viktiga verksamheter som Polarna, 
Nattvandrarna och föräldragrupper som tar ett stort ansvar. Dessa verksamheter skulle få 
bättre resultat tillsammans med en av de åtgärder som i många kommuner visat sig ge 
väldigt bra effekt, nämligen fältassistenter som har ett myndighetsansvar.” 
 
Hans Peters (C) lät anteckna följande för Centerpartiets arbetsutskottsgrupp 
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”Det är bra att planeringen för klassik bebyggelse nu kommit igång nu. Dock vill vi se fler 
markanvisningar med den inriktningen framöver. Utomlands finns det många exempel på 
hur man kan bygga nytt på ett trevligt och historiskt inspirerat vis. Det är naturligtvis fullt 
möjligt att göra även i Sverige och i Nacka. Gestaltningsfrågorna är viktiga och inte minst 
form och färgsättning har stor betydelse för hur trivsam Nacka stad blir i framtiden.” 
 
- - - - - 
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§ 37 Dnr KFKS 2018/184 

Utökning av rambelopp för MTN program (obligationer) 
och kommuncertifikatprogram 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
A. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige beslutar att höja rambeloppet till 4 miljarder kronor för 
Medium Term Note program (MTN-program), obligationsprogrammet 

2. Kommunfullmäktige beslutar att höja rambeloppet till 4 miljarder kronor för 
kommuncertifikatprogrammet.  

 
B. Under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut enligt punkten 1 och 2, 

delegerar kommunstyrelsen till ekonomidirektören att besluta om och teckna 
erforderliga avtal för att verkställa kommunfullmäktiges beslut om utökning av 
rambeloppen. 

 

Ärende 
Nacka kommun står inför en period med en mycket stark befolkningstillväxt, vilket 
kommer att ha effekter på den kommunala ekonomin. Kommunens lånenivå är idag låg 
men i samband att investeringarna ökar kommer också kommunens upplåningsbehov att 
öka under de närmsta åren.  
 
Lånebehovet för 2018 är totalt 1,2 miljoner kronor i enlighet med mål och budget och 
kvarstår. Lånemöjligheterna (rambeloppet) i programmen för Medium Term Note program 
(MTN-program), som avser obligationer, och för kommuncertifikatprogrammet föreslås 
båda öka från 1 miljard till 4 miljarder kronor. Förändringen föreslås för att skapa ett ökat 
handlingsutrymme för de som lånar ut till Nacka kommun och för att möta framtida 
upplåningsbehov. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 februari 2018 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”Nacka kommun började 2014 efter ett initiativ från Miljöpartiet, låna upp pengar genom 
att emittera egna obligationer. Med facit i hand ser vi nu att detta har inneburit en avsevärt 
lägre räntekostnad än vad vi hade haft med kommunens gamla upplåningsmodell som 
bestod av vanliga banklån. När vi nu under en period av kraftig expansion kommer att låna 
upp mer pengar än normalt blir lånevillkoren extra viktiga och vi är glada att man väljer 
Miljöpartiets upplåningsmodell.” 
 
- - - - - 
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§ 38 Dnr KFKS 2018/133 

Gröna obligationer för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 

 

Ärende 
Förslaget är att kommunen breddar sin upplåning genom MTN-program (obligationer) 
med möjlighet att ge ut (emittera) gröna obligationer. Gröna obligationer är ett tydligt sätt 
att påvisa kommuns miljöengagemang och är en del i att realisera miljöprogrammets 
intensioner. Efterfrågan på gröna obligationer är stor och räntevillkoren något bättre än för 
vanliga obligationer. Genom att ge ut gröna obligationer breddas investerarbasen. Till ett 
beslut om att som en låneform ge ut gröna obligationer, hör ett ramverk som tydliggör för 
investerare Nacka kommuns krav på de projekt som kommer att finansieras med hjälp av 
gröna obligationer.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 mars 2018 
Ramverk för gröna obligationer (Nacka kommun) 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 

1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
a. Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun som en del av sin 

upplåning ska kunna emittera gröna obligationer. 
b. Kommunfullmäktige fastställer det föreslagna ramverket för gröna 

obligationer. 
c. Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att göra mindre 

justeringar i ramverket. 
d. Kommunfullmäktige noterar att ramar för upplåning beslutas av 

kommunfullmäktige i samband med budget för kommande år. 
 

2. Under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut enligt punkten 1, delegerar 
kommunstyrelsen till ekonomidirektören att besluta om och teckna erforderliga 
avtal för att verkställa kommunfullmäktiges beslut om möjligheten att emittera 
gröna obligationer. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”Allt fler vill investera i en hållbar framtid och det är idag ett stort tryck från olika 
finansiella institut som vill ha en grönare inriktning på sina fondportföljer för att kunna 
attrahera den ständigt växande skaran av kunder som vill att deras sparpengar ska bidra till 
en hållbar utveckling. Marknaden för gröna obligationer har vuxit explosionsartat de 
senaste åren och det finns ingenting som tyder på en avmattning. Genom att separera den 
del av vår upplåning som går till gröna och hållbara projekt och finansiera dessa separat gör 
vi det möjligt för folk att investera i projekt som är bra för framtiden. Vi får också själva en 
bättre koll på hur stor del av våra egna investeringar som verkligen bidrar till en hållbar 
utveckling. Vi är glada över att kommunfullmäktige återigen beslutar om Miljöpartiets 
förslag om att låna upp pengar via gröna obligationer och att vi nu även tar fram ett 
ramverk för hur upplåningen ska ske.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp. 
 
”Positivt med satsning på gröna obligationer. Många av de gröna projekt som anges inom 
ramverket är sådant som Nacka kommun kan få riktad stöd för tack vare S-ledda 
regeringens historiska satsningar på miljö och klimat. Det är en god synergieffekt att både 
kunna få stöd för projekten, och samtidigt använda dessa projekt som bas för att ställa ut 
gröna obligationer. Största vinsten på lång sikt är dock den förbättrade miljön och 
hållbarhetsarbetet för framtida generationer.” 
 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för Moderaternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Alliansen aviserade i majoritetsprogrammet för 2015-2018 att gröna obligationer skulle 
prövas vid kommande behov av lån. Under de senaste åren har inriktningen varit att 
minska låneskulden för att bygga Nacka starkt. Nu finns behov av nyupplåning för att klara 
angelägna framtidsinvesteringar och då är gröna obligationer en bra modell där vi visar att 
vi tar ansvar för både ekonomi och miljö.”  
 
- - - - - 
  

http://www.di.se/sponsrad/swedbank/2015/12/3/vaxande-efterfragan-pa-grona-obligationer/
http://infobank.nacka.se/handlingar/Kommunfullmaktige/2016/KF_2016-03-14/Inkomna_motioner_interpellationer/Motion_Gr%C3%B6na_obligationer.pdf
http://infobank.nacka.se/handlingar/Kommunfullmaktige/2016/KF_2016-03-14/Inkomna_motioner_interpellationer/Motion_Gr%C3%B6na_obligationer.pdf
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§ 39 Dnr KFKS 2018/ 

Nacka kommuns tjänstemannaorganisation och bolag 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet och överlämnar stadslednings-
kontorets tjänsteskrivelse till nämnderna för kännedom. 
 

Ärende 
Hur kommuner organiserar sina tjänstemannaorganisationer ser idag ut på många olika sätt. 
Nacka kommun har sedan 2003 en organisation där tjänstemannaorganisationen är indelad 
i en del som kallas myndighets- och huvudmannaorganisation och en del som ansvarar för 
produktion av välfärdstjänster. De är organiserade på olika sätt beroende på att de har olika 
uppdrag. I detta ärende beskrivs vad respektive del har för funktion och hur de är 
organiserade. Beskrivningen omfattar även de kommunala bolagen. 
 
Till kommunstyrelsens sammanträde görs justering i tjänsteskrivelsen under rubriken 
Kommunala bolag, avseende ägarskap av KKV-huset. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 mars 2017 
PM M&H-organisationen; enhetsnamn och vem som är chef 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag 
 
- - - - - 
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§ 40 Dnr KFKS 2018/167 

Uppföljning av Nacka kommuns miljöprogram 2016–
2030 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen.  
 
Kommunstyrelsen överlämnar uppföljningen till samtliga nämnder. Nämnderna ska i mål- 
och budgetarbetet redovisa vilka åtgärder de vidtar för att nå ambitionerna i 
miljöprogrammet. 
 

Ärende 
Nacka kommun antog 2016 ett lokalt miljöprogram med 35 indikatorer för att 
säkerhetsställa att kommunens lokala miljömål uppnås. Tjänsteskrivelsen redovisar 
uppföljningen av de lokala miljömålens indikatorer, se tjänsteskrivelsens bilaga 1.   
 
Sammanfattningsvis så är det positiva trender inom begränsad klimatpåverkan, antalet 
miljöcertifierade byggnader i Nacka har ökat och detaljplaner som antagits som har arbetat 
utifrån riktlinjer för hållbart byggande har ökat. Positivt är också luftkvaliteten vid skolor 
och förskolor är god och att antalet cyklister har ökat.  
 
Utmaningar är att andelen ekologisk mat och miljömärkta varor inte ökar i tillräckligt snabb 
takt i förhållande till målnivåer, samma sak gäller åtgärder för giftfri utemiljö som ännu inte 
fått upp farten. Även när det gäller inventering av indikatorarter för ett rikt djurliv så har 
arbetet ännu inte kommit igång.   
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 26 februari 2018 
Lokala miljömål i Nacka – uppföljning av indikatorerna 
Miljömålskommitténs minnesanteckning 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Anders Tiger (KD) bifall till 
stadsledningskontorets förslag.  
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Maria Raner (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”I uppföljningen av miljöprogrammet står att läsa att vi har en god bebyggd miljö där vi 
Socialdemokrater är särskilt tacksamma att majoriteten uppmärksammat S krav på 300 
meter till grönområde, den så kallade grönytefaktorn.” 
 
- - - - - 
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§ 41 Dnr KFKS 2018/174 

Uppdatering av Nackas miljöprogram 2016–2030 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget uppdaterat miljöprogram. 
 

Ärende 
Nacka kommunfullmäktige antog i juni 2014 sex lokala miljömål och i mars 2016 ett 
miljöprogram med 34 indikatorer för att säkerställa att dessa lokala miljömål uppnås. I 
miljöprogrammet har varje miljömål försetts med indikatorer och tidsatta målnivåer. För att 
miljöprogrammet ska vara ett effektivt verktyg för att driva miljöarbetet framåt revideras 
och uppdateras miljöprogrammet årligen.  
 
Tjänsteskrivelsen presenterar uppdateringar av de indikatorer som föreslogs av 
miljömålskommittén och antogs av kommunstyrelsen (KFKS 2017/1066) samt uppdaterad 
inledning utifrån direktivet att se över Nacka kommuns styrdokument (KFKS 2017/492).  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 26 februari 2018 
Minnesanteckningar Miljömålskommittén den 12 februari 2018  
Nackas miljöprogram 2016–2030 – uppdaterad 2018 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Anders Tiger (KD) bifall till 
stadsledningskontorets förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Maria Raner (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Miljön är en av vår tids största utmaningar och det är gott att läsa uppdateringen av 
miljöplanen. Nu gäller det att hålla i och följa upp så att planen inte bara blir en 



27 (70) 
 

 20 mars 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

skrivbordsprodukt utan att det blir verklighet. Ett mål att nämna i den uppdaterade planen 
är utomhusluft för våra barn som till 2020 ska vara 100 % giftfri, ett mål som borde vara en 
självklarhet idag och alla dagar.” 
 
- - - - - 
  



28 (70) 
 

 20 mars 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 42 Dnr KFKS 2016/742 

Strategi för ett drogfritt Nacka för unga 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att ärendet, till kommunstyrelsens sammanträde 
den 9 april 2018, ska kompletteras med periodicitet för uppföljning. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta stadsledningskontorets förslag  
strategi för ett drogfritt Nacka för unga. 
 
Kommunstyrelsen noterar att den tidigare ANDT-strategin (alkohol, narkotika, droger och 
tobak) löpte ut vid årsskiftet 2016-2017. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterade i oktober 2017 ett förslag till ANDT-
strategi (Alkohol, Narkotika, Droger och Tobak). Förslaget är att kommunen ska ha en 
strategi som har fokus på ett drogfritt Nacka för unga. Det finns redan en strategi på 
nationell nivå antagen av riksdagen och en på regional nivå som omfattar såväl unga och 
vuxna. Med den problembild som finns i Nacka med högt missbruk hos unga av droger i 
jämförelse med andra kommuner, behöver kommunen sätta fokus på ett drogfritt Nacka 
för unga. Det föreslås att det ska var nolltolerans mot narkotika, dopning och alkohol vad 
gäller barn och unga. För att nå denna målsättning måste alla vuxna verka för den och vara 
förebilder, inte minst alla som verkar i verksamheter som finansieras av kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 januari 2018 
Strategi: Ett drogfrittt Nacka för Unga 
Nationella ANDT-strategin 
Regionala ANDT-strategin 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag men att ärendet, till 
kommunstyrelsens sammanträde den 9 april 2018, ska kompletteras med periodicitet för 
uppföljning. 
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Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), bifall till 
stadsledningskontorets förslag men att strategin, till kommunstyrelsens sammanträde, 
förtydligas med krav på skolor som uppbär arbete för att förhindra att droger brukas på 
Nackas skolor.  
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau (M) lät anteckna följande för Moderaternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Den ökande droganvändningen bland unga är oroande. Vi moderater vill se nya krafttag 
för att vända utvecklingen. En hel del kan göras lokalt i förebyggande syfte i skolor och 
föreningar och vi har också anslagit extra pengar för detta både i årets ”trygghetspaket” och 
tidigare till socialnämnden. Vi ser dock att även ökade statliga insatser måste till. Det 
handlar t ex om tydligare prioritering av drogmissbruk och drogrelaterade brott inom 
polisen, skärpt gränskontroll som försvårar införsel av narkotika och skärpt lagstiftning 
mot langning och att göra det enklare att ”familjeklassa” nya narkotikapreparat. Sådana 
förslag har moderaterna lagt i riksdagen.  
 
S yrkade på sammanträdet att skolorna särskilt skulle lyftas fram i strategin. Skolorna har 
förvisso en mycket viktig roll, men samtidigt sker en stor del av det drogförebyggande 
arbetet redan där. Vi vill inte begränsa arbetet till det som sker under skoltid, därför tycker 
vi att det är bra att strategin riktar sig brett till alla som driver verksamheter på uppdrag av 
eller finansieras av Nacka kommun. Där inkluderas både kommunala och fristående skolor 
men även idrottsföreningar, kulturskolor, arbetsplatser med kommunala sommarjobbande 
ungdomar, simhallar och andra. Vi involverar alla i kampen mot narkotikamissbruk. Vi ser 
fram emot regelbunden uppföljning av arbetet, i enlighet med vad vi också yrkade i 
utskottet.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp. 
 
”Strategin har sedan tidigare version tagit ett rejält viktigt steg framåt. Vi ser larmsignaler 
om att handel med och användning av droger på skolorna har ökat, senast vid skrivande 
stund kom rapporter om att så unga som 13-åringar på högstadiet handlar med och brukar 
droger under skoltid. Skolorna är där ungdomarna spenderar största delen av sin tid. 
Därför vill vi också lägga stor vikt, resurser och ansvar på att skolorna jobbar med 
strategin, det innefattar även informationsinsatser och förebyggande arbete. 
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Det är också viktigt att framhålla att vi helhjärtat ställer oss bakom formuleringen i 
strategin om att alla kommunalt finansierade verksamheter ska arbeta med detta. Det 
innefattar kommunala likväl kommersiella skolor, såväl fritidsverksamheter, 
idrottsföreningar m.m.” 
 
- - - - - 
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§ 43 Dnr KFKS 2017/610 

Utredning om sommarjobbscheck 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige beslutar att inte införa sommarjobbscheck som subvention till 
enskilda arbetsgivare för att åstadkomma sommarjobb till ungdomar. 
 

Ärende 

I mål och budget för 2017–2019 har arbets- och företagsnämnden fått i uppdrag av 
kommunfullmäktige att utreda ett eventuellt införande av sommarjobbscheck. Arbets- och 
företagsnämndens utredning visade att tänkbara sätt att göra detta var förenade med olika 
juridiska komplikationer och nämnden föreslog därför att kommunfullmäktige skulle 
besluta att en sommarjobbscheck inte skulle införas.  
 
Vid ärendets beredning i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 september 2017 
återremitterades ärendet. Arbets- och företagsnämnden fick i uppgift att komplettera med 
en utredning om hur en platstjänst skulle kunna organiseras, vilka kostnaderna skulle bli, på 
vilket sätt jobbchecken lett till fler sommarjobb i Uppsala kommun och om 
förutsättningarna för detta skiljer sig åt från i Nacka kommun. Utredningen visar att en 
platstjänst kan organiseras genom att arbetsgivare och sommarjobbare matchas efter 
önskemål, erfarenhet och kompetens. Efter avslutat sommarjobb skickas en rapport om 
hur arbetet har gått och ersättning utbetalas till arbetsgivaren. Platstjänstlösningen skulle 
skapa en merkostnad genom personal- och systemkostnader på 650 000 kronor i 
förhållande till dagens lösning. Inhämtad information från Uppsala kommun visar att 
kommunen inte kan bedöma hur de subventionerade sommarjobben har påverkat 
ökningen av antalet privata sommarjobb. Sammantaget föreslås därför att en 
sommarjobbscheck inte ska införas. 
 

Handlingar i ärendet 
Arbets- och företagsnämnden den 14 februari 2018 § 9 
Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 22 januari 2018 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 september 2017 § 121 
Arbets- och företagsnämnden den 21 juni 2017 § 59 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 14 februari 2018 § 9 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige beslutar att inte införa sommarjobbscheck som subvention till 
enskilda arbetsgivare för att åstadkomma sommarjobb till ungdomar. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 september 2017 § 121 
Ärendet återremitterades för att utredas hur en platstjänst skulle kunna organiseras och vad 
kostnaderna skulle bli, samt på vilket sätt jobbpengen lett till fler feriejobb i Uppsala och 
om förutsättningarna för detta skiljer sig åt från i Nacka. 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 21 juni 2017 § 59 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige beslutar att inte införa sommarlovscheck som subvention till enskilda 
arbetsgivare för att åstadkomma feriejobb till ungdomar. 
 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade bifall till arbets- och företagsnämndens beslut. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Monica Brohede Tellströms 
yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C) lät anteckna följande för Centerpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”Alliansen har i flera år höjt anslaget i budgeten till sommarjobb för ungdomar. Det ger 
möjlighet för fler nackaungdomar att få sitt första sommarjobb och få viktig erfarenhet av 
arbetslivet.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp. 
 
” För oss Socialdemokrater det viktiga att så många som möjligt för chansen att få ett 
sommarjobb. Vi har bland annat lagt ett politikerinitiativ i nämnden för att utreda 
kostnader och ev. fördelar med att införa en sommarjobbsgaranti i kommunen. Vi har även 
dubblerat budgetramen till sommarjobben jämfört med vad majoriteten hade under 2017 i 
vår budget för 2018. Det innebär att om lika många ansöker om sommarjobb i år skulle alla 
få ett jobb. Vi tror absolut att en sommarjobbscheck skulle kunna ha vart en del av 
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lösningen och den verkar ha gett mer arbetstillfällen i Uppsala kommun. Vi ställer oss dock 
tveksamma om behovet av att bygga upp en kommunal platsbank för sommarjobb på 
privata företag.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet har under ett antal år i våra budgetförslag ställt krav på att alla ungdomar 
ska kunna erbjudas sommarjobb genom kommunen. Vi har också motionerat om det men 
kraven har avslagits av alliansmajoriteten. Även om Vänsterpartiet inte är vän av 
checksystemet så är en sommarlovscheck ändå en möjlig dellösning på detta krav. 
Betydelsen av sommarjobb för ungdomar kan inte underskattas, det är både en väg in i 
arbetslivet och en bra och meningsfull sysselsättning under ett långt sommarlov. Det sätter 
också en guldkant på tillvaron för många ungdomar som inte kommer från familjer med 
ekonomiska förutsättningar för att kunna betala för aktiviteter mm under loven.  
Det finns ett flertal kommuner som erbjuder sommarjobb till alla ungdomar som vill ha, 
det år således ingen orimlighet att även Nacka skulle kunna erbjuda det.” 
 
Monica Brohede Tellström (L) lät anteckna följande. 
 
"Liberalerna anser att sommarjobb är en viktig fråga för kommunen. Det första arbetet 
förbereder ungdomen för vad det innebär att förvärvsarbeta, och det ger ofta både 
erfarenheter, kontakter och referenser som i framtiden leder vidare till en jobbkarriär. 
Utredningen visar tyvärr att just sommarjobbscheck inte verkar vara ett bra sätt att utveckla 
Nackas arbete med sommarjobb, så vi får återkomma med andra förslag för att bredda 
utbudet av möjligheter för unga att få in en fot på arbetsmarknaden." 
 
- - - - - 
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§ 44 Dnr KFKS 161 

Medfinansiering av ombyggnation i Boo Folkets hus 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Under förutsättning av att Boo Folkets hus förening beviljas bidrag av Boverket, 
medfinansierar Nacka kommun redovisad ombyggnation i Boo Folkets hus med ett belopp 
motsvarande 30 procent av den totala ombyggnadskostnaden, maximalt 2,1 miljoner 
kronor, enligt Boo Folkets hus förenings kalkyl. Medlen finansieras inom ramen för KS 
oförutsett. 
 
Kommunstyrelsen förklarar sitt beslut omedelbart justerat. 
 

Ärende 
Boo Folkets hus förening vill bygga ut lokalerna i Boo Folkets hus med tre större och fyra 
mindre musikstudios. Detta skulle ge ytterligare 8000 uthyrningsbara timmar, som kan ge 
musikskolor möjligheter att utöka sin verksamhet till fler elever. Kulturnämnden har i två 
kapacitetsutredningar konstaterat att det finns ett behov av utökade kulturlokaler i Saltsjö-
Boo/Orminge. I Saltsjö Boo beräknas antalet barn och ungdomar i åldersgruppen 7-20 år 
att öka med 30 procent till år 2030. 
 
Föreningen kan ansöka hos Boverket om bidrag till 50 procent av kostnaderna. Bidraget 
förutsätter dock en kommunal medfinansiering på 30 procent och att föreningen bekostar 
20 procent själv. Kulturnämnden har, mot bakgrund av det kapacitetsutredningarna visar, 
föreslagit att kommunen ska besluta om en sådan medfinansiering. Kommunens kostnad 
beräknas till drygt 2 miljoner kronor, utifrån att totalt är kostnaderna för ombyggnationen 
uppskattade till 6,7 miljoner kronor. 
 
Boo Folkets Hus måste komplettera sin ansökan till Boverket senast den 10 april 2018. 
Kommunstyrelsen föreslås därför justera sitt förslag till kommunfullmäktige omedelbart, så 
att förslaget kan följa med föreningens ansökan till Boverket. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 mars 2018 
Ritningar från Arkitur Arkitektbyrå AB 
Protokollsutdrag KUN §7 2018-02-13 
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Kostnadskalkyl från Arkitur Arkitektbyrå AB 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kulturnämnden den 13 februari 2018 § 7 
Kulturnämnden föreslog att kommunstyrelsen skulle fatta följande beslut. 

1. Kulturnämnden beslutar att medfinansiera ombyggnation i Boo Folkets Hus med 
30 procent av den totala ombyggnadskostnaden, motsvarande 2 miljoner kronor 
enligt Boo Folkets Hus kalkyl. 

2. Kommunstyrelsen beslutar om omedelbarjustering 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag.  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), bifall till 
stadsledningskontorets förslag med följande tillägg ”… samt att kommunstyrelsen beslutar 
att inte gå vidare med avhysningsplanerna för rockföreningen Ormen tills en 
tillfredsställande lösning avseende ersättningslokaler finns.” 
  

Beslutsgång 
Ordförande valde att inte ställa Khashayar Farmanbars yrkande under proposition med 
motiveringen att det inte ryms inom ramen för ärendet. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Vi välkomnar Boo Folkets Hus initiativ att skapa mer utrymme för musiklivet och 
föreningar i Boo och säger därför ja till att kommunen ska bidra med maximalt 2,1 miljoner 
kronor. Tyvärr lyckades Boo Folkets Hus inte förverkliga den musikpaviljong som 
kommunen gick i borgen för och beviljade bidrag till 2010, men det är bra att Boo Folkets 
Hus nu återkommer med ett annat bantat projekt som förhoppningsvis har större 
förutsättningar att lyckas.  
 
På sammanträdet yrkade S att rockföreningen Ormen inte ska tvingas flytta från sina 
nuvarande lokaler i fd Nybackaskolan då lokalerna där rivs för att ge plats för nya bostäder. 
För det första har det inte alls med föreliggande ärende – bidrag till Boo Folkets Hus – att 
göra. För det andra har rockföreningen Ormen erbjudits evakueringslokaler som de 
avböjt.”  
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Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp. 
 
”Vi konstaterar att ordförande inte vill ställa vårt yrkande om att avstå avhysningen av 
rockföreningen Ormen tills de har fått tillfredsställande lokaler. Vi anser att dessa ärenden 
hänger ihop då det enda realistiska alternativet som finns för förening hittills är att kunna få 
plats i Boo Folkets Hus i framtiden. Rockföreningen Ormen är Sveriges äldsta 
Rockförening. Föreningslivet är en av de bästa trygghetsåtgärderna som räddar ungdomar 
från hopplöshet och kriminalitet. Föreningslivet är inte någonting som kommunen kan 
skapa genom att trycka på en knapp eller rösta fram i kommunfullmäktige. Däremot går det 
att döda en fungerande föreningsverksamhet genom att förstöra föreningslivets 
infrastruktur. Det är just fortlevnaden av den viktiga föreningsverksamheten som vi är 
måna om.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Det är alldeles utmärkt att kommunen nu äntligen tar beslut om att medfinansiera 
ombyggnaden av Boo Folkets hus. När de är klara så kan det t ex innebära att den anrika 
Rockföreningen Ormen kan få en ny lokal. Även om det inte direkt hör till detta ärende så 
måste det ändå påpekas att det är oacceptabelt att Ormen nu kommer att avvisas från sin 
nuvarande lokal utan att kommunen kunnat anvisa en rimlig ersättningslokal att använda 
innan Boo Folkets hus kan erbjuda lokal.” 
 
- - - - - 
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§ 45 Dnr KFKS 2016/1145 

Överklagande om verksamhetsområde dagvatten 
Hästhagen 
Informationsärende 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  
 

Ärende 
Mark- och miljödomstolen har avslagit kommunens överklagan av länsstyrelsens 
föreläggande om att ordna verksamhetsområde för dag- och dräneringsvatten i området 
Hästhagen. Det finns anledning att överklaga domen då den kan ifrågasättas eftersom det 
inte har klarlagts på vilket sätt kriterierna enligt va-lagen om kommunens skyldigheter i 
detta sammanhang är uppfyllda. Dessutom är rättspraxis mycket begränsad. Ett 
ordförandebeslut har fattats om överklagan, men denna behöver utvecklas. Eftersom 
domstolen inte har gett tillräcklig tid för inlämning av kompletteringen, lämnas endast 
information om den text som tjänstemännen lämnar in med hjälp av en anlitad advokat 
som ska vara ombud för kommunen. Kompletteringen lyfter i huvudsak att mark-och 
miljödomstolens bedömning är felaktig av förutsättningen, behov i ett ”större 
sammanhang”, i va-lagen för kommunens skyldighet att ordna verksamhetsområde samt att 
länsstyrelsens föreläggande brister i tydlighet då det inte framgår vilka fastigheter som 
omfattas av beslutet. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 mars 2018, reviderad 9 mars 2018 
Delegationsbeslut om överklagande  
Mark- och miljödomstolens dom 
Utkast utvecklan av överklagan  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 46 Dnr KFKS 2018/219 

Nätverk för medborgardialog kring verksamhetsresultat 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun deltar i Sveriges kommuner och landstings 
(SKL) nätverk för medborgardialog kring verksamhetsresultat under perioden april 2018 till 
april 2019. 
 
Detta beslut fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott med stöd av punkten 2 i 
kommunstyrelsens delegationsordning.  
 

Ärende 
SKL har bjudit in till ett nätverksarbete under ett år med 8–10 deltagande kommuner där 
respektive kommun ska genomföra ett utvecklingsarbete med medborgardialog kring 
verksamhetsresultat. Nacka kommun har ansökt om deltagande och fått bekräftelse om 
plats i nätverket. Syftet med utvecklingsarbetet är att få en tydligare bild av vilka 
mått/resultat som är särskilt intressanta för medborgare att ta del av samt att pröva 
medborgardialogor kring verksamhetsresultat. Deltagandet är avgiftsfritt.  
 

Handlingar i ärendet 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 7 mars 2018 
Bekräftelsebrev SKL 
Beskrivning för utvecklingsarbete  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förnyelseenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 47 Dnr KFKS 2018/188 

SOU 2017:115 Att främja gröna obligationer 
Yttrande till regeringen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande över remiss SOU 2017:115 ”Att främja gröna 
obligationer”. 
 

Ärende 
Utredningen har haft i uppdrag att analysera och ge förslag på hur marknaden för gröna 
obligationer kan främjas. Utredningen har bland annat föreslagit ökade statliga engagemang 
i gröna obligationen (upplåning och emittering), återbetalning baserad på samhällsnytta på 
grund av reducerat utsläpp, stöd och incitamentprogram för att till viss del täcka vissa extra 
kostnader i samband emissioner och återrapportering, fungerande sekundärmarknad med 
tydliga regler och utökad hållbarhetsrapportering med mera. 
 
I det föreslagna yttrandet ställer sig Nacka kommun positiv till de olika förslag som 
framkommit under utredningen, men framhåller att det är viktigt att genomförandet inte 
leder till ökad administration och inlåsningseffekter. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 mars 2018 
Förslag yttrande 
Sammanfattning SOU 2017:115 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
Allt fler vill investera i en hållbar framtid och det är idag ett stort tryck från olika finansiella 
institut som vill ha en grönare inriktning på sina fondportföljer för att kunna attrahera den 
ständigt växande skaran av kunder som vill att deras sparpengar ska bidra till en hållbar 
utveckling. Marknaden för gröna obligationer har vuxit explosionsartat de senaste åren och 

http://www.di.se/sponsrad/swedbank/2015/12/3/vaxande-efterfragan-pa-grona-obligationer/
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det finns ingenting som tyder på en avmattning. Genom att separera den del av vår 
upplåning som går till gröna och hållbara projekt och finansiera dessa separat gör vi det 
möjligt för folk att investera i projekt som är bra för framtiden. Vi får också själva en bättre 
koll på hur stor del av våra egna investeringar som verkligen bidrar till en hållbar 
utveckling. Miljöpartiet i Nacka har drivit frågan om lokala gröna obligationer sedan några 
år tillbaka och är glada över att de gröna obligationernas fördelar nu uppmärksammas 
alltmer från olika håll. 
 
- - - - - 
  

http://infobank.nacka.se/handlingar/Kommunfullmaktige/2016/KF_2016-03-14/Inkomna_motioner_interpellationer/Motion_Gr%C3%B6na_obligationer.pdf
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§ 48 Dnr KFKS 2018/61 

SOU 2017:114; Reboot – omstart för den digitala 
förvaltningen  
Yttrande till regeringen  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över SOU 2017:114; Reboot - omstart för den 
digitala förvaltningen.  
 

Ärende 
Utredningen har haft i uppdrag analysera och ge förslag till effektiv styrning av utveckling, 
införande och förvaltning av nationella digitala tjänster. För en effektiv styrning för ökad 
digitalisering föreslås bland annat att riksdagen beslutar om ett gemensamt mål för den 
offentliga förvaltningens digitaliseringsarbete. Vidare föreslås att en statlig elektronisk 
identitetshandling tas fram och att tjänsten ”Mina meddelanden” utvidgas så att även 
tjänsten kan nyttjas av privata aktörer som avsändare.  
 
Av det föreslagna yttrandet följer att det är hög tid att regeringen och riksdag kliver fram 
och verkar för en effektiv styrning av utveckling av nationella digitala tjänster. Det 
viktigaste just nu är dock att det blir verkstad av denna ”omstart” inom området.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets förslag den 5 mars 2018 
Sammanfattning (utdrag ur SOU 2017:114)  
Förslag till yttrande 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 49 Dnr KFKS 2018/46 

Promemorian - Vissa ändringar i regleringen om tillstånd 
att ta emot offentlig finansiering 
Yttrande till regeringen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över Promemorian - Vissa ändringar i regleringen 
om tillstånd att ta emot offentlig finansiering.  
 

Ärende 
Förslagen i remisspromemorian bygger på att de förslag om införande av vinstbegränsning, 
som regeringen presenterat i lagrådsremissen ”Tillstånd att ta emot offentlig finansiering inom 
socialtjänsten, assistansersättningen och skollagsreglerad verksamhet” genomförs. Lagrådsremissens 
förslag bygger i sin tur på förslagen i SOU 2016:78 Ordning och reda i välfärden. De nu 
föreslagna justeringarna i promemorian innebär att ett visst positivt rörelseresultat ska vara 
tillåtet oavsett storleken på det operativa kapitalet. Syftet är att mindre aktörer som saknar 
eller har ett litet operativt kapital inte ska ha samma krav på vinstbegränsning samt att 
idéburna aktörer ska undantas från de krav som regeringen vill införa för övriga aktörer. 
Ändringarna föreslås träda i kraft den 2 januari 2019. I det föreslagna yttrandet framhåller 
kommunen att huvudsakligen att de lagändringar som föreslår fortsatt slår hårt mot 
valfriheten utan att säkerställa bättre kvalitet i välfärden. Nacka kommun föreslås fortsatt 
avstyrka lagförslagen. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 mars 2018 
Förslag till yttrande 
Promemorian - Vissa ändringar i regleringen om tillstånd att ta emot offentlig finansiering 
Remisslista 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade med instämmande av Mats Gerdau (M) bifall till 
stadsledningskontorets förslag. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraterna inte deltar i beslutet utan 
återkommer till kommunstyrelsen med sitt ställningstagande. 
 
Sidney Holm (MP) meddelade att Miljöpartiet inte deltar i beslutet utan återkommer till 
kommunstyrelsen med sitt ställningstagande. 
 
- - - - - 
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§ 50 Dnr KFKS 2018/107 

Ombildning av Erstavik från fideikommiss till aktiebolag 
Yttrande till Fideikommissnämnden avseende det Petersenska fideikommissboet Erstavik 
och Munkbron 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till Fideikommissnämnden över ansökan om 
att tillskjuta fast egendom i det Petersenska fideikommissboet Erstavik och Munkbron till ett så 
kallat fideikommissaktiebolag. 
 

Ärende 
Fideikommiss betyder att en sak eller en fastighet ärvs på ett i förväg bestämt sätt inom en 
släkt. Den som ärver kallas fideikommissarie. Erstaviks gård i Nacka ingår i det Petersenska 
fideikommissboet som bildades 1765. Enligt lag ska alla fideikommiss upphöra när den 
som var fideikommissarie när lagen trädde i kraft 1964 dör. Regeringen kan dock besluta 
att det ska bestå, om det finns särskilda skäl. 1998 beslutade regeringen att det Petersenska 
fideikommissboets skulle bestå under fideikommissarien Johan af Petersens livstid. Han 
dog 2015. Hans son har nu ansökt om att få tillskjuta fideikommissboet till aktiebolag enligt 
gällande lagregler. Ansökan bereds av Fideikommissnämnden inför beslut av regeringen. 
Nacka kommun föreslås tillstyrka ansökan. Fideikommissaktiebolag innebär att 
restriktioner kring till exempel avyttring blir kvar, vilket kan förväntas vara bra sett till 
områdets betydelse som rekreationsområde och för friluftslivet. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 mars 2018 
Underlag från Fideikommissnämnden  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Monica Brohede Tellström (L) lät anteckna följande. 
 
"Liberalerna är inte förtjusta i grunden för Fidekommiss där den ordinarie arvsrätten med 
lika villkor för syskon inte gäller. Vi förstår dock poängen för alla Nackabor med att 
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Erstavik hålls samman, och ställer oss bakom detta yttrande då en bolagsbildning bygger på 
att samtliga syskon är överens och formen och fördelningstalen för ägandet. En frivillig 
överenskommelse är alltid bättre än att regeringen skulle fatta ett beslut om ett fortsatt 
undantag om bevarad Fidekommiss i ett arvsskifte till." 
 
Emelie Friberg (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Socialdemokraterna tycker liksom övriga partier att det är viktigt att vi arbetar för att 
bevara vårt grönområde runt Erstavik.  Att Nackaborna har möjlighet att nyttja den 
fantastiska natur som Erstaviken erbjuder är en viktig fråga. Vi tycker att det här är ett bra 
förslag till lösning så länge det finns garantier att Nackaborna även i framtiden också 
kommer att få nyttja naturen i Erstaviken.  Vår inställning är att den gällande arvsrätten är 
viktig att slå vakt om i synnerhet när den förlegade formen fideikommiss har avskaffats. 
Såvida alla arvingar står bakom förslaget och är tillfreds med förslaget motsätter vi oss inte 
denna form.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Fideikommissystemet är en kvarlevnad från feodalsamhället så det är i allra högsta grad tid 
att systemet avskaffas. Nu sker det bit för bit när de gamla fideikommissarierna går ur 
tiden. Men det betyder inte att det är rimligt att Erstavik som sammanhållet område 
upplöses. Området har alltför stor betydelse för befolkningen i Stockholmsområdet för att 
tillåtas vara en spelbricka för en enskild familj. Ombildning till fideikommissbolag innebär i 
alla fall att den akuta risken för uppdelning av egendomen faller bort. Men fortfarande 
kommer områdets förvaltning och utveckling ligga i en familjs händer och vara utsatt för 
ett rationellt skogsbruk vilket helt är i motsatsställning till områdets värde för 
Stockholmsområdet. Det enda rimliga vore istället att fideikommissen löstes in av staten 
eller, eventuellt, av Nacka kommun. Detta är ingen udda vision utan finns som en fullt reell 
möjlighet i lagen om upplösning av fideikommissystemet.” 
 
- - - - - 
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§ 51 Dnr KFKS 2017/1013 

Regional vattenförsörjningsplan för Stockholms län 
Yttrande till länsstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till Länsstyrelsen i Stockholms län i bilaga 1 till 
enheten för strategisk stadsutvecklings tjänsteskrivelse. 

Ärende 
Nacka kommun har beretts möjlighet att yttra sig över Länsstyrelsen i Stockholms läns 
förslag till regional vattenförsörjningsplan. Planen är framtagen i samarbete mellan 
länsstyrelsen, Stockholms läns landsting och Storsthlm. Vattenförsörjningsplanen är en 
gemensam strategi för vattenförsörjningen i Stockholmsregionen och syftar till att säkra 
dricksvattenförsörjningen i Stockholms län för framtiden.  
 
Förslaget till vattenförsörjningsplan innehåller mål och strategier och förslag på åtgärder 
som krävs för att uppnå målen. Flera av åtgärderna behöver finansieras genom större 
gemensamma investeringar. Beslut om detta krävs av flera olika parter, vilket i sin tur 
förutsätter en gemensam syn på inriktningen av dricksvattenförsörjningen. 
 
Nacka kommun föreslås ställa sig bakom den regionala vattenförsörjningsplanens mål och 
strategier. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse av enheten för strategisk stadsutveckling den 7 mars 2018 
Förslag till yttrande 
Förslag till Regional vattenförsörjningsplan för Stockholms län  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med enhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 52 Dnr KFKS 2018/59 

Revisionsrapport 7/2017 -  Intern kontroll kopplat till 
räkenskaperna 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande till revisorerna angående revisionsskrivelsen 
Revisionsrapport nr 7/2017 – intern kontroll kopplat till räkenskaperna. 
 

Ärende 
På uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Nacka kommun har Ernst & Young (EY) 
genomfört en granskning av kommunens interna kontroll. Syftet med granskningen var att 
bedöma om kommunen har en ändamålsenlig intern kontroll kopplad till räkenskaperna.  
 
Granskningen visar att inga väsentliga brister finns. Revisorerna lämnar några 
rekommendationer i syfte att förstärka den interna kontrollen. Rekommendationerna 
lämnas bland annat kring förbättrad kontroll av manuellt registrerade lönetransaktioner, 
formaliserade rutiner för aktivering av pågående projekt och förbättrade rutiner kring 
förtroendekänsliga kostnader. 
 
EY bedömer att kommunen har en ändamålsenlig intern kontroll. Sammantaget kan sägas 
att kommunstyrelsen har vidtagit eller avser att vidta åtgärder inom samtliga 
utvecklingsområden som föreslås i revisionsskrivelsen.  

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 23 januari 2018 
Förslag till yttrande revisionsskrivelse 7 
Revisionsskrivelse intern kontroll kopplat till räkenskaperna 
Revisionsrapport 7 intern kontroll kopplat till räkenskaperna 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraterna inte deltar i beslutet utan 
återkommer till kommunstyrelsen med sitt ställningstagande. 
 
- - - - - 
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§ 53 Dnr KFKS 2017/563 

Yttrande över kompletterande revisionsskrivelser 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Arbetsutskottet överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande. 
 

Ärende 
[Personuppgift borttagen på grund av PuL] har tillställt revisorerna en skrivelse med 
önskemål om att revisorerna skulle titta närmare på en fråga rörande bygglovsansökningar 
som, enligt honom, inte hanterats på ett tillfredsställande sätt av kommunen. Med 
anledning av [Personuppgift borttagen på grund av PuL] skrivelse med tillhörande bilagor 
har revisorerna ställt ett antal frågor som kommunstyrelsen i samråd med miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden besvarat i ett yttrande.1 Revisorerna har därefter i kompletterande 
revisionsskrivelser begärt att kommunstyrelsen tydligare ska visa för [Personuppgift 
borttagen på grund av PuL] varför man har kommit fram till den slutsats som har gjort. I 
föreslaget yttrande beskrivs behandlingen av [Personuppgift borttagen på grund av PuL] 
ärende kopplat till kommunstyrelsens ansvarsområde. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 1 mars 2018 
Stadsledningskontorets förslag till yttrande 
Revisionsskrivelser med bifogad utredning  
Kommunstyrelsens protokollsutdrag, § 331 
Kommunstyrelsens tidigare antagna yttrande av den 27 november 2017  
Tidigare revisionsskrivelse med bifogad skrivelse från [Personuppgift borttagen på grund 
av PuL] 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att kommunstyrelsen utreder ärendet grundligt och 
återkommer med förslag på processförbättringar inför framtiden. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade att arbetsutskottet överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan 
eget ställningstagande. 

                                                 
1 Kommunstyrelsens sammanträde den 27 november 2017, § 331 
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Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande.  
 
- - - - - 
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§ 54 Dnr KFKS 2017/1039 

Motion - Ensamkommande ungdomar 
Motion den 13 november 2017 av Barbro Sörman (V), m. fl. 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom Migrationsverket har det statliga 
ansvaret att tillgodose de vuxna asylsökandens behov.   
 

Ärende 
Motion inkom till kommunfullmäktige den 13 november 2017 av Barbro Sörman, Rolf 
Wasteson, Birgit Hansson och Borna Roshani från Vänsterpartiet (V). 
 
Motionärerna yrkar att Nacka kommun beslutar att de flyktingungdomar som bor i 
kommunen och som fyller 18 år innan asylansökan är prövad ska få bo kvar i Nacka.  
Det ingår i arbets- och företagsnämndens uppdrag att på olika sätt stödja asylsökande barn 
och unga då asylsökande ensamkommande barn är ett kommunalt ansvar. Asylsökande 
vuxna är i normalfallet ett statligt ansvar. I dagsläget görs inför en placerad ungdoms 18-
årsdag en bedömning om hens behov kan tillgodoses genom annan huvudman. Om inga 
särskilda skäl finns till exempel särskilt vård- och omsorgsbehov avslutas placeringen och 
ungdomen hänvisas att söka boende genom Migrationsverket. För de fall särskilt vård- och 
omsorgsbehov anses föreligga behåller kommunen ansvaret och kan återsöka faktisk 
kostnad för placering.  
 
Motionens förslag kan leda till ökade kostnader på cirka 10 miljoner kronor för 2018.  
 
Arbets- och företagsnämndens budgetram för verksamheten ensamkommande barn och 
unga innefattar inga avsatta medel för år 2018. 
 
Det bedöms att det inte finns skäl att bifalla motionen då asylsökande vuxna är ett statligt 
ansvar.  
 

Handlingar i ärendet 
Arbets- och företagsnämnden den 14 februari 2018 § 6 
Etableringsenhetens tjänsteskrivelse den 31 januari 2018 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 14 februari 2018 § 6 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom Migrationsverket har det statliga 
ansvaret att tillgodose de vuxna asylsökandens behov.   
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Maria Raner (S), bifall till förslaget i 
motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbets- och företagsnämndens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Maria Raner (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”En angelägen motion som vi Socialdemokrater yrkar bifall till. Vi har länge lyft frågan om 
ett humant mottagande av ensamkommande ungdomar. Det är av yttersta vikt att vi ser till 
ungdomarna får en bra etablering i Nacka och att de får en trygg tillvaro och skolgång som 
i förlängningen leder till etablering på arbetsmarknaden.” 
 
- - - - - 
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§ 55 Dnr KFKS 2018/56 

Motion hållbarhetsvecka i Nacka 
Motion den 13 november 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att anordna en hållbarhetsvecka och 
noterar att hållbarhetsperspektivet lyfts under hela året i de evenemang som kommunen 
arrangerar eller deltar i. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun undersöker möjligheten att, ensam eller 
tillsammans med andra, anordna en hållbarhetsvecka i kommunen. Nacka kommun har 
idag flera arrangemang där näringsliv, föreningar och Nackabor möts kring gemensamma 
frågor. När hållbarhetsfrågorna lyfts i de sammanhangen når det de 
personer/organisationer som kan ha verklig effekt på miljö och hållbarhet. Förslaget är 
därför att det inom ramen för det miljöstrategiska uppdraget sker en fortsatt bevakning på 
att hållbarhetsfrågorna fortsätter att lyftas på kommunens befintliga arrangemang och att 
Nacka kommun inte adderar ytterligare en aktivitet. Bedömningen är att den metoden 
bättre överensstämmer med målet om maximalt värde för skattepengarna.  
 

Handlingar i ärendet 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 23 januari 2018 
Motion 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till förslaget i motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till förnyelseenhetens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 56 Dnr KFKS 2017/1043 

Motion - Äldreplan i Nacka 
Motion den 13 november 2017 av Rolf Wasteson, Birgit Hansson, m fl (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen.  Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Vänsterpartiet yrkar i sin motion inkommen den 13 november på att Nacka kommun 
upprättar en äldreplan för planering av äldreomsorgen, tillgången på bostäder, aktiviteter, 
mötesplatser, tillgänglighet och förebyggande hälsoarbete. I Mål och Budget för 2018 - 
2020 har äldrenämnden fått ett särskilt uppdrag att utreda vilka effekter äldreboomen i 
Nacka kommun kommer att få och hur behoven av boende och omsorg ska mötas. 
Enligt beslut i äldrenämnden den 13 december 2017 har social- och äldredirektören ett 
uppdrag att införa konceptet ”Äldrevänlig kommun” där det ingår att ta fram en strategi 
för hur Nacka kommun ska möta den åldrande befolkningens behov. Inom ramen för detta 
uppdrag pågår och ska påbörjas utvecklingsarbeten som väl stämmer överens med 
motionens yrkanden. 
 

Handlingar i ärendet 
Äldrenämnden den 21 februari 2018 § 8 
Äldreenhetens tjänsteskrivelse den 6 februari 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i äldrenämnden den 21 februari 2018 § 8 
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen.  Motionen är med detta färdigbehandlad.  
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Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), bifall till 
förslaget i motionen. 
 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade bifall till äldrenämndens förslag.  
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Monica 
Brohede Tellströms yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 57 Dnr KFKS 2017/1036 

Motion - Kommunal underhållsplan för offentliga miljöer 
i Nacka 
Motion den 13 november 2017 av Rolf Wasteson m fl (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige noterar natur- och trafiknämndens redovisning och konstaterar att 
förslagen i motionen är delvis genomförda på så sätt att en underhållsplan för 
utomhusmiljöer redan finns. Vidare ska förslagen om bättre underhåll av 
utomhusanläggningar genomföras framöver genom bättre efterlevnad av underhållsplanen. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Kommunens har en detaljerad underhållsplan för parker definierad i upphandlade 
skötselentreprenader. På senare tid har efterlevnaden av den i vissa fall varit bristfällig. 
Enheten för drift offentlig utemiljö avser i detta läge bl a utföra avhjälpande 
lekplatsunderhåll i egen regi för att snabbt säkerställa kvaliteten i detta arbete samt fortsatt 
följa upp kvaliteten på entreprenörernas utförda arbete. 

Handlingar i ärendet 
Natur- och trafiknämnden den 28 februari 2018 § 30 
Tjänsteskrivelse av drift offentlig utemiljö den 5 februari 2018 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 28 februari 2018 § 30 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar natur- och trafiknämndens redovisning och konstaterar att 
förslagen i motionen är delvis genomförda på så sätt att en underhållsplan för 
utomhusmiljöer redan finns. Vidare ska förslagen om bättre underhåll av 
utomhusanläggningar genomföras framöver genom bättre efterlevnad av underhållsplanen. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med natur- och trafiknämndens 
förslag. 
- - - - - 
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§ 58 Dnr KFKS 2017/1040 

Plan för minskad segregation 
Motion den 13 november 2017 av Rolf Wasteson m. fl. (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det är viktigt att samverka med myndigheter, kommuner, 
näringsliv och civilsamhälle för att bidra till ett samhälle där alla har samma möjligheter. 
Särskilt ska insatser för att människor har arbete och egen försörjning prioriteras.  
 
Motionen är därmed färdigbehandlad.  
 

Ärende 
Enligt motionärerna tillhör Nacka en av Sveriges mest segregerade kommuner. De föreslår 
att Nacka ska anta en målsättning för att bli en mer jämlik kommun och att kommunen 
utarbetar en plan för hur detta ska ske.  
 
Nacka bidrar till jämlikt samhälle genom att fortsätta utveckla välfärdstjänster med hög 
kvalitet och genom att låta människor själva bestämma vem som ska utföra dem. Men 
generellt är segregation och ojämlikhet ett problem för hela det demokratiska samhället. 
Det är svårt för en enskild kommun att komma tillrätta med segregationsproblematik utan 
insatser på nationell nivå. Framgång beror mer på hur väl samverkan och samarbete mellan 
myndigheter, kommuner, näringsliv och civilsamhälle kan ske och mindre på arbetet inom 
enskilda kommuner.  
 

Handlingar i ärendet 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 7 mars 2018 
Motion 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Monica Brohede 
Tellström (L) och Anders Tiger (KD) att kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att 
kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det är viktigt att samverka med myndigheter, kommuner, 
näringsliv och civilsamhälle för att bidra till ett samhälle där alla har samma möjligheter. 
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Särskilt ska insatser för att människor har arbete och egen försörjning prioriteras. Motionen 
är därmed färdigbehandlad.  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Vänsteroppositionen påstår ofta att Nacka är en av de mest segregerade kommunerna i 
landet, utan att närmare definiera vari segregationen består. Lite anmärkningsvärt är det 
dock att vänsterregeringens olika statsbidrag för att bryta segregationen och stärka utsatta 
stadsdelar aldrig någonsin kommer Nacka till del.  
 
Vi moderater ser med oro på hur utanförskapet ökar under vänsterregeringen. Stora 
skattehöjningar i kombination med kravlös bidragspolitik leder åt fel håll. Vår prioritering 
är i stället att stärka arbetslinjen, så att fler klarar sin egen försörjning och kan gå från 
bidrag till lön.” 
 
Monica Brohede Tellström (L) lät anteckna följande. 
 
"Att arbeta aktivt för att motverka bostadssegregation och ge förutsättningar för bättre 
integration är ett prioriterat område för Liberalerna. Det handlar om att varje Nackabo ska 
ha möjligheter att växa och utvecklas mot de mål hen själv formulerar, och hinder för detta 
kan vara bristande språkkunskaper, svårigheter att kunna försörja sig och ett litet eller 
obefintligt kontaktnät. Därför gillar vi intentionen med motionen, men det som behövs är 
inte en plan utan att Nacka fortsätter med det bra arbete som görs inom detta område och 
kompletterar mer ännu fler åtgärder." 
 
- - - - - 
  



58 (70) 
 

 20 mars 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 59 Dnr KFKS 2017/1167 

Motion – FN-certifiering av Nackas skolor 
Motion den 11 december 2017 av Sidney Holm (MP) och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut: 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen ”Klart att Nacka ska ha FN-skolor”.  
 

Ärende 
Sidney Holm (MP) och Lisskulla Zayane (MP) föreslår i deras motion ”Klart att Nacka ska 
ha FN-skolor” att Nacka kommun ser över möjligheten att erbjuda resurser till skolor som 
önskar bli FN-certifierade.  
 
Om en skola väljer att bli FN-certifierad så utgör det en profilering av skolan, som troligen 
kommer att vara bestående över längre tid, eftersom det innebär ett långsiktigt samarbete 
med svenska FN-förbundet och satsningar på kompetensutveckling, olika anpassningar i 
skolans verksamhet. Utbildningsenhetens bedömning är att skollagen inte ger utrymme för 
utbildningsnämnden att öronmärka särskild finansiering för en enskild skolas profilering. 
Utifrån rådande ansvarsfördelning för skolan är det också rektors ansvar att besluta hur en 
skolas resurser ska fördelas och om skolan ska ha en särskild profil. Mot denna bakgrund 
föreslås att kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen.  
 

Handlingar i ärendet 
Utbildningsnämnden den 15 februari 2018 § 11 
Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 18 januari 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i utbildningsnämnden den 15 februari 2018 § 11 
Utbildningsnämnden föreslog att kommunfullmäktige skulle fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen ”Klart att Nacka ska ha FN-skolor”. 
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Yrkanden 
Anders Tiger (KD) yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström (L) bifall till 
utbildningsnämndens förslag. 
 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till förslaget i motionen 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Anders 
Tigers yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
 
Anders Tiger (KD) lät anteckna följande. 
 
”Att FN-certifiera skolor är en utmärkt idé, jag är som ordförande för Nacka-Värmdö FN-
förening gärna med och inspirerar skolor att ta till vara FN-förbundets fina verktyg för att 
arbeta med internationella frågor. Men det ska ske utifrån skolornas intresse. Skolledning 
och lärare måste själva vilja lägga tid och resurser på detta. Om professionen har annat 
fokus, inte vill eller kanske inte förstår att ta till vara dessa möjligheter, så kan det till och 
med vara bättre att de inte blir FN-certifierade. 
Ett av de viktigaste skälen till framgångarna för Nackas skolor är också att skolorna själva 
har makt och möjlighet att använda hela sin ekonomi enligt egen professionell bedömning, 
utan att politiker hänger över axeln och har synpunkter. 
Denna ömsesidiga respekt mellan skolprofession och politik har inte kommit av sig självt. 
Att det kan fungera, är en dyrköpt erfarenhet, både för skolledningar och politiker. Det ska 
man inte urholka med olika, i för sig goda och lovvärda, förslag.” 
 
- - - - - 
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§ 60 Dnr KFKS 2017/888 

Underlätta för småbarnsföräldrar att vara 
förtroendevalda 
Politikerinitiativ den 2 oktober 2017 av Hans Peters (C) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  
 

Ärende 
Kommunstyrelsen har vid tidigare sammanträde behandlat politikerinitiativet ”Underlätta för 
småbarnsföräldrar att vara förtroendevalda”.2 I korthet innebär initiativet att kommunstyrelsen 
skulle besluta om en översyn och eventuell regelförändring så även förtroendevalda kunde 
ingå i systemet omsorg på obekväm tid. Kommunstyrelsen hemställde vid sammanträdet att 
utbildningsnämnden skulle utreda den frågan. Utbildningsnämnden bedömde dock att det 
inte skulle förenkla för de förtroendevalda att få barntillsyn. Kommunstyrelsen har även 
gett stadsledningskontoret i uppdrag att förenkla rutinerna kring att begära ersättning för 
barntillsyn. Stadsledningskontoret har undersökt möjligheten för barnvakter att fakturera 
kommunen direkt och bedömer att en sådan hantering inte kommer minska 
administrationen för den förtroendevalda, eftersom denne fortfarande behöver intyga 
kostnaden för barnvakt. Stadsledningskontoret har också utformat en blankett som 
underlättar hanteringen för den förtroendevalda eftersom både begäran om ersättning och 
styrkande av kostnad hanteras i samma blankett.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 mars 2018 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 februari 2018 § 20 
Utbildningsnämnden den 6 december 2017 § 99 
Kommunstyrelsen den 27 november 2017 § 334 
Blankett för att begära ersättning för barntillsyn 
Politikerinitiativ 
 

                                                 
2 Kommunstyrelsens sammanträde den 27 november 2017, § 334 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 februari 2018 § 20 
Ärendet återremitterades till stadsledningskontoret för att utreda om det går att få till enkla 
rutiner för förtroendevaldas möjlighet att begära ersättning för barntillsyn enligt Reglemente 
för de förtroendevalda. 

Beslut i utbildningsnämnden den 6 december 2017 § 99 
1. Utbildningsnämnden föreslog kommunstyrelsen att avslå politikerinitiativet om att 

förtroendevalda kan omfattas av tjänsten omsorg på obekväm arbetstid. 
2. Utbildningsnämnden föreslog kommunstyrelsen att utreda andra möjligheter som 

skulle underlätta för småbarnsföräldrar att vara förtroendevalda. 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 november 2017 § 334 
1. Kommunstyrelsen noterade redovisningen av förtroendevaldas nuvarande rätt till 
ersättning för barntillsyn respektive tjänsten omsorg på obekväm tid.  
2. Kommunstyrelsen hemställde till utbildningsnämnden att utreda frågan om 
förtroendevalda kan omfattas av tjänsten omsorg på obekväm tid.  
3. Kommunstyrelsen gav stadsledningskontoret i uppdrag att förenkla rutinerna kring de 
förtroendevaldas möjlighet att begära ersättning för barntillsyn enligt Reglemente för de 
förtroendevalda. 
4. Utbildningsnämndens utredning och stadsledningskontorets uppdrag skulle vara klara till 
den 31 januari 2018.  
Politikerinitiativet skulle därmed vara färdigbehandlat.   
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 61 Dnr KFKS 2018/146 

Styrning och ledning av kommunens aktiebolag 
Politikerinitiativ den 19 februari 2018 av Khashayar Farmanbar (S) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att avslå förslaget i politikerinitiativet. Politikerinitiativet är 
därmed färdigbehandlat. 
 

Ärende 
I politikerinitiativet föreslås att kommunens styrning och ledning av de kommunala 
aktiebolagen behöver ses över för att ge oppositionen ökad insyn och inflytande samt 
minska risken för förhastade beslut. 
 
Bedömningen är att den modell som infördes under 2017 är ett bra komplement för att 
följa bolagen och den ekonomiska utvecklingen i bolagen. Modellen fråntar inte styrelsen i 
respektive bolags ansvar eller befogenheter. Kommunstyrelsen har även fortsättningsvis 
insyn i bolagen genom årliga möten med presidier och ledning i bolagen samt genom att 
samtliga styrelseprotokoll anmäls till kommunstyrelsen.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 februari 2018 
Politikerinitiativ 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslaget i politikerinitiativet. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande. 
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Reservationer 
Khashayar Farmanbar (S) reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”Khashayar Farmanbars politikerinitiativ tar upp en viktig fråga och vi håller med honom. 
Det är viktigt att tydligt klargöra vad vi vill med våra bolag och vilken nytta bolagen 
förväntas tillföra kommunen och dess medborgare. Miljöpartiet anser att bolagen behöver 
ha en tydligare ledning och styrning från ägaren. 
För att förstärka styrning och ledning av bolagen genomförs det idag löpande 
avstämningsmöten mellan kommunen och bolagen. Syftet med mötena är dock bara att 
uppnå förbättringsåtgärder kopplat till olika ekonomiska aspekter. Detta förstärks av att det 
från kommunens sida som vi har förstått, utöver stadsdirektören bara är olika 
ekonomifunktioner som närvarar vid mötena. 
Övergripande behövs det enkla och tydliga ägardirektiv som innehåller konkreta 
verksamhetsmål. Dagens ägardirektiv är tyvärr mest av kameral och förvaltande karaktär. 
Miljöpartiet anser att det saknas direktiv för hur bolagen ska arbeta med kommunens 
miljömålsarbete för att hjälpa till i omställningen mot ett hållbart samhälle. De kommunala 
bolagen skulle kunna bli kraftfulla verktyg i omställningen mot ett hållbart samhälle, men 
då måste vi ta fram tydligare ägardirektiv och en bättre styrmodell där fler får insyn i 
processen och kan vara med och påverka.” 
 
 
- - - - - 
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§ 62 Dnr KFKS 2017/999 

Medborgarförslag om nattöppet café för ungdomar  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget eftersom förslaget avser önskemål om 
caféverksamhet vilket inte faller inom kommunens ansvarsområde. Kommunstyrelsen 
noterar att det inom kommunen redan pågår ett brett arbete för att öka tryggheten för 
ungdomar.    
 

Ärende 
Förslagsställaren föreslår att ett nattöppet café öppnas i centrala Nacka för att skapa 
trygghet bland ungdomar.  
 
Förslaget om att kommunen startar ett nattöppet café ligger inte inom kommunens 
ansvarsområde vilket följer av bestämmelserna i kommunallagen. Det finns inget hinder 
mot att privata aktörer driver café i enlighet med förslagsställarens önskemål men eftersom 
det inte bör ske i kommunal regi bör förslaget avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 6 mars 2018 
Medborgarförslag 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP) bifall till 
förslaget i medborgarförslaget 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 
juridik och kanslienhetens förslag.  
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar (S) reserverade sig mot beslutet. 
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Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C) lät anteckna följande för Centerpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”Vi ser gärna att någon privat intressent öppnar någon caféverksamhet eller liknande och 
som har generösa öppettider. När Nacka stad byggs ut kommer invånarantalet att öka och 
därmed ökar också underlaget för både restauranger och caféer mm som har öppet länge.” 
 
- - - - - 
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§ 63 KFKS 2017/1000 

Medborgarförslag om nattvakter runt lokala centrum   

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar att möjligheten att sätta in väktare/ordningsvakter vid offentliga 
platser, under tidsbegränsade perioder, är en beslutad satsning som kommunstyrelsen 
beslutade om den 19 februari 2018 (så kallade trygghetspaketet). Medborgarförslaget anses 
härmed färdigbehandlat.   
 

Ärende 
Förslagsställarna föreslår att det sätts in fler nattvakter runt om i Nacka, speciellt kring 
Nacka forum, Björknäs centrum, Fisksätra centrum och Orminge centrum där många 
pendlar och byter bussar under nattid.  
 
Kommunstyrelsen beslutade den 19 februari 2018 om ett särskilt trygghetspaket. I 
trygghetspaketet ingår bland annat att väktare/ordningsvakter ska kunna sättas in vid 
offentliga platser under tidsbegränsade perioder. Samtliga åtgärder syftar till att öka 
tryggheten för nackaborna.  
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 6 mars 2018 
Medborgarförslag 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens 
förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp. 
 
”Vi noterar att socialdemokrater satsar tre gånger mer än den moderatledda Alliansen på 
ökad trygghet i vår skuggbudget. Det handlar bl.a. om akuta åtgärder som ordningsvakter 
som kan röra sig i otrygga områden i kommunen, förbättrad kameraövervakning och bättre 
belysning och uppsikt. Det innefattar också mer resurser till viktiga verksamheter som 
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Polarna, Nattvandrarna och föräldragrupper som tar ett stort ansvar. Dessa verksamheter 
skulle få bättre resultat tillsammans med en av de åtgärder som i många kommuner visat sig 
ge väldigt bra effekt, nämligen fältassistenter som har ett myndighetsansvar.” 
 
- - - - - 
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 20 mars 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 64 - 69 Dnr KFKS enl tabell 

Remiss av motioner från kommunfullmäktige den 5 
mars 2018 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige den 5 
mars 2018 enligt tabell. 
 

Ärende 
§ nr Motion D-nr Remitteras till Remisstid Inlämnas 

senast 
64 Motion – Skyddsrum i samband 

med tunnelbanebygget  
Motion den 5 mars 2018 av Christina 
Ståldal m fl (NL) 

KFKS 
2018/199 

SLK 
(strategisk 
stadsutveckling, 
juridik- och 
kanslienheten) 

KSAU den 5 
juni 2018 
 

Den 23 
maj 2018  

65 Motion – Samverkan mellan 
kultur- och idrottsföreningar i Älta  
Motion den 5 mars 2018 av Christina 
Ståldal m fl (NL) 

KFKS 
2018/200 

KUN 
FRN 
Välfärd 
samhällsservice 

KSAU den 
14 augusti 
2018 

Den 1 aug 
2018 

66 Motion – Fruktträd och bärbuskar 
i Nacka stad 
Motion den 5 mars 2018 av Sidney 
Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

KFKS 
2018/201 

NTN KSAU den 5 
juni 2018 
 

Den 23 
maj 2018  

67 Motion – Hundar i det 
brottsförebyggande arbetet i 
Nacka  
Motion den 5 mars 2018 av Sidney 
Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

KFKS 
2018/202 

NTN 
SLK (juridik- 
och kansli-
enheten) 

KSAU den 
14 augusti 
2018 

Den 1 aug 
2018 

68 Motion – Förslag om kulturlokaler 
i Fisksätra Folkets Hus 
Motion den 5 mars 2018 av Birgit 
Hansson m fl (V) 

KFKS 
2018/203 

KUN 
Enheten för 
fastighets-
förvaltning 

KSAU den 
14 augusti 
2018 

Den 1 aug 
2018 

69 Motion – Förslag om bättre 
föreningslokaler i Fisksätra 
Motion den 5 mars 2018 av Birgit 
Hansson m fl (V) 

KFKS 
2018/204 

KUN 
FRN 
Välfärd 
samhällsservice 

KSAU den 
14 augusti 
2018 

Den 1 aug 
2018 
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 20 mars 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

Handlingar i ärendet 
PM den 7 mars 2018 
Motioner 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslag i PM. 
 
- - - - - 
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 20 mars 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 70 

Övriga frågor 

Beslut 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 
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